
Zápis 
z 3. zasedání Finančního výboru Zastupitelstva města Nového Města na Moravě

konaného dne 19.9.2023
________________________________________________________________________________
Přítomni: MUDr. Václav Peňáz, Ph.D. Vojtěch Hrouda, Martin Junek, Ing. Vladimíra Ondráčková, 
Pavel Kulka, Tereza Orosová 
Omluveni: Ing. Lukáš Německý
Hosté: Michal Šmarda – starosta města, Ing. Martina Slámová, vedoucí finančního odboru MěÚ, 
Ing. Mgr. Hana Janů – ředitelka NSS, Mgr. Lenka Klapačová – vedoucí odboru ŠKSV MěÚ, Mgr. 
Daniela Krejčí – vedoucí odboru investic MěÚ 

Dnešní jednání finančního výboru zahájil a řídil předseda finančního výboru MUDr. Václav Peňáz.
Seznámil členy finančního výboru s navrženým programem dnešního jednání.  Žádné návrhy na
doplnění programu vzneseny nebyly.
Předložený program byl všemi členy finančního výboru odsouhlasen.

Program:
1. Rozpočtové opatření na rok 2023 – ZM
2. NKZ – hospodaření K Clubu – věcné projednání odloženo na zasedání v 11/2023
3. Fond rozvoje bydlení - "Pravidla pro použití účelových prostředků Fondu rozvoje bydlení na 
území města Nové Město na Moravě"
4. Žádost o poskytnutí individuální neinvestiční dotace - SFK Vrchovina
5. Žádost o poskytnutí individuální investiční dotace - Sportovní klub NMNM
6. PeruTě NMNM s.r.o. - sociální podnik
7. Informace o průběhu investičních akcí města 

k bodu 1) 
Ing. Martina Slámová, vedoucí finančního odboru MěÚ, seznámila členy finančního výboru s 
návrhem rozpočtového opatření na rok 2023, které je předkládáno z důvodu potřeby zapracování 
požadavků správců jednotlivých odvětví (posílení sociálního fondu, vzdělávání a cestovné, 
výpočetní technika) a dále dochází ke snížení provozní rezervy města a zároveň schodku 
hospodaření na rok 2023 o částku 1.400 000,- Kč a to v souvislosti se žádostí TJ Nové Město na 
Moravě, kdy problematika spolufinancování opravy povrchu dráhy atletického stadionu bude dále 
řešena v rámci přípravy návrhu rozpočtu na rok 2024.
Na základě těchto úprav je navrhováno snížení schodku hospodaření na rok 2023 na výši 
58.121.380,- Kč. 

Finanční výbor uvedenou problematiku projednal a doporučuje zastupitelstvu města k 
odsouhlasení předložený návrh rozpočtového opatření na rok 2023. 
PRO: 6, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0  - schváleno

k bodu 2) 
Věcné projednání tohoto bodu bylo odloženo na zasedání finančního výboru v 11/2023, kdy bude
přítomna ředitelka NKZ Mgr. Veronika Teplá.
Členové finančního výboru dodají v časovém předstihu svoje požadavky na doplnění podkladů a
konkrétní dotazy. 

k bodu 3) 
Ing.  Martina Slámová,  vedoucí  finančního  odboru  MěÚ,  seznámila  členy  finančního  výboru  s
návrhem nových Pravidel pro použití účelových prostředků Fondu rozvoje bydlení na území města. 
Z tohoto fondu město každoročně umožňuje vlastníkům nemovitostí  na území města požádat o
zápůjčku nebo dotaci. 



Navrhované změny spočívají  v  navýšení  úrokové sazby při  čerpání  zápůjček a  rozšíření  druhu
zápůjček o  zřízení  fotovoltaiky,  Dále  dochází  ke  zohlednění  energetické  úspory  u  jednotlivých
programů dotací.  Nová  pravidla  rovněž  reflektují  na  doporučení  finančního  výboru  zrevidovat
parametry pravidel zápůjček (výše úroků, horní hranice zápůjček), a to tak, že dochází k úpravě
úrokovou sazby ze 3% na 4% , bude vyžadováno čestné prohlášení o bezdlužnosti od jednotlivých
žadatelů  a je upravena horní hranici zápůjčky u jednotlivých druhů zápůjček 

Připomínka  členů  finančního  výboru  k  čl.  8  –  povinnost  příjemce  –  zřídit  běžný  účet  nikoliv
úvěrový účet jak je v návrhu pravidel uvedeno.

Finanční výbor uvedenou problematiku projednal a doporučuje zastupitelstvu města předložený
návrh Pravidel pro použití účelových prostředků z Fondu rozvoje bydlení k odsouhlasení. 
PRO: 6, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0  - schváleno

k bodu 4) 
Členové  finančního  výboru  byli  seznámeni  s  žádostí  SFK  Vrchovina  NMNM  o  poskytnutí
neinvestiční dotace ve výši 670.000,- Kč na zlepšení podmínek pro trénování, umožnění dopravy na
tréninkové jednotky a pokrytí osobních nákladů trenérů hráčů. 

Finanční  výbor  uvedenou  problematiku  projednal  a  doporučuje  zastupitelstvu  města  k
odsouhlasení poskytnut SFK Vrchovina dotaci ve výši 670.000,- Kč a s tím související rozpočtové
opatření.
PRO: 4, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 2 - schváleno

k bodu 5)
Členové  finančního  výboru  byli  seznámeni  s  žádostí  Sportovního  klubu  NMNM o  poskytnutí
investiční dotace ve výši 10 mil. Kč na nákup rolby za účelem najíždění tratí ve Vysočina Aréně
(jako forma podpory MS v biatlonu 2024). 

Finanční výbor uvedenou problematiku projednal a doporučuje zapracovat do návrhu rozpočtu
na rok 2024 částku 9 800 000,- Kč pro Sportovní klub na nákup rolby.  
PRO: 3, PROTI: 1 ,ZDRŽEL SE: 2 - neschváleno

k bodu 6) 
Členům finančního výboru byla předložena k projednání problematika získání úvěru pro společnost
PeruTě NMNM od Národní rozvojové banky, ze kterého by byly financovány práce na úpravě
objektu č.p. 80 v Maršovicích, ve kterém bude společnost provozovat tzv. sociální podnik. Jednou z
podmínek pro získání úvěru je změna zakládací listiny, zřízení zástavního práva k nemovitosti i
nutnost zajištění nezbytných vlastních finančních prostředků na spolufinancování formou navýšení
základního  kapitálu,  a  to  prostřednictvím  peněžního  vkladu  města  jako  jediného  společníka  a
zakladatele. 
Jednání byla přítomna ředitelka NSS Ing. Mgr. Hana Janů a vedoucí odboru ŠKSV Mgr. Lenka
Klapačová. 

Finanční  výbor  doporučuje  prověřit  problematiku  odpočtu  DPH v  souvislosti  s  rekonstrukcí
budovy provozovny a  připravit koncepci možnosti navýšení objemu prádla v časovém horizontu
do 2 let od zahájení provozu. 



Finanční  výbor  uvedenou  problematiku  projednal  a  doporučuje  zastupitelstvu  města  k
odsouhlasení změnu zakladatelské listiny společnosti PeruTě s navýšením základního kapitálu
společnosti o částku 5 mil. Kč a s tím související rozpočtové opatření, tj. přesun částky 5 mil. Kč z
odvětví finanční operace do investičních výdajů na navýšení základní kapitálu společnosti.
PRO: 6 , PROTI: 0 , ZDRŽEL SE: 0 - schváleno

k bodu 7)
Členové finančního výboru obdrželi tabulku investic a velkých oprav na rok 2023. 
Předmětem předkládaného materiálu je pravidelná informace o stavu jednotlivých investičních akcí 
a velkých oprav v roce 2023. Podklad materiálu tvoří souhrnná tabulka akcí, která je pro tuto 
potřebu průběžně aktualizována.
Jednání byla přítomna vedoucí odboru investic MěÚ Mgr. Daniela Krejčí. 

Finanční výbor bere na vědomí předložené informace o průběhu investičních akcí  a velkých
oprav v roce 2023. 

MUDr. Václav Peňáz v.r.
předseda finančního výboru


